

Ахундова Хуршида Мирсамедовна

Старший преподаватель



Старший преподаватель кафедры русского языка гуманитарных факультетов

Тел: 510-36-14

Эл. почта: khurshida.akhundova@gmail.com

КРАТКАЯ БИОГРАФИЯ

- ❖ 02 сентября 1946 г. родилась в городе Дербенте РФ.
- ❖ 1953-1964, училась в средней школе № 234 пос. Бузовны города Баку.
- ❖ 1964-1969, студентка филологического факультета АГУ.
- ❖ 1969-1970, младший научный сотрудник Института Языкознания АН Аз ССР.
- ❖ Семейная, имеет двоих детей.

УЧЕНАЯ СТЕПЕНЬ И УЧЕНОЕ ЗВАНИЕ

ТРУДОВАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ

- ❖ 1969-1970, младший научный сотрудник, Институт Языкознания АН.
- ❖ 1971-1973, лаборант.
- ❖ 1973-1974, старший лаборант.
- ❖ 1974-1995, преподаватель.
- ❖ 1995 – по настоящее время, старший преподаватель кафедры русского языка гуманитарных факультетов

ПРЕПОДАВАЕМЫЕ ДИСЦИПЛИНЫ

- ❖ Русский Язык
- ❖ Русская Литература
- ❖ Старославянский язык

ОБЛАСТЬ ИССЛЕДОВАНИЯ

- ❖ Изучение мягкой и твердой основы прилагательных
- ❖ Классификация глаголов настоящего времени (I и II спряжений)

- ❖ 2007, Центр Международного Образования МГУ им. М.В. Ломоносова. «Актуальные проблемы преподавания русского языка как иностранного»

СПИСОК НАУЧНЫХ ПУБЛИКАЦИЙ

Статьи

- ❖ 2009, Некоторые прищипы обучения иностранных студентов речевой деятельности (говорению и слушанию) / «Язык и Литература», N1(67), с. 223-225.
- ❖ 2010, Некоторые принципы обучения русскому речевому общению студентов-иностранцев / «Язык и Литература», N1(72), с. 197-202.
- ❖ 2011, Некоторые принципы обучения иностранных студентов речевой деятельности (чтению и письму) / «Язык и Литература», N2(78), с. 254-259.
- ❖ 2012, Лексическая работа с пословицами и поговорками при изучении русского языка со студентами-иностранцами. / «Язык и Литература», N3(83), с. 346-350.
- ❖ 2013, О некоторых трудностях в усвоении русского языка как иностранного / «Язык и Литература», N4(88), с. 342-345.
- ❖ 2014, О некоторых фонетических, грамматических, синтаксических сложностях при изучении русского языка как иностранного / «Язык и Литература», N6(92), с. 282-284.
- ❖ 2015, Лингвистические особенности усвоения глаголов первого спряжения / «Язык и Литература», N3(95), с. 338-340.
- ❖ 2016, Лингвистические особенности усвоения глаголов второго спряжения / «Язык и Литература», N3(99), с. 297-300.
- ❖ 2017. Глаголы второго спряжения с основой на –б, -в, -м, -п, -ф. «Язык и Литература», N3(103), с. 197-200.

НАУЧНО-ПЕДАГОГИЧЕСКИЕ ДОСТИЖЕНИЯ, НАГРАДЫ, ПРЕМИИ, ПОЧЕТНЫЕ ЗВАНИЯ

❖ 2016-й год, Объявлена благодарность.

BRIEF INFORMATION FORM

KHURSHIDA MIRSAMEDOVNA AKHUNDOVA
Senior Lecturer



Senior Lecturer, department of russian language on humanitarian faculties

Tel: 510-36-14

Email: khurshida.akhundova@gmail.com

PERSONAL DATA

- ❖ 1946, 2 September, was born in Derbent Russian Federation.
- ❖ 1953-1964, secondary school 234 at Buzovna village, Baki.
- ❖ 1964-1969, graduated from the philological faculty Baki State University.
- ❖ 1969-1970, junior research assistant at University of Languages Academy of Sciences, Az. Republic.
- ❖ Since 1971 – has been working at Baki State University.
- ❖ Married, has two children.

SCIENTIFIC DEGREE AND ACADEMIC STATUSES

❖

LABOUR ACTIVITY

- ❖ 1969-1970, junior research assistant, University of Languages, Academy of Sciences.
- ❖ 1971-1973, departmental assistant.
- ❖ 1973-1974, senior departmental assistant.
- ❖ 1974-1995, lecturer.
- ❖ 1971 – senior lecturer, department of Russian language for humanitarian faculties, philological faculty Baki State University.
- ❖

CONDUCTED SUBJECTS

- ❖ Russian Language
- ❖ Russian Literature
- ❖ Old Slavonic Language

FIELDS OF RESEARCH

- ❖ Use of adjectives
- ❖ Conjugation of present tense verbs

PARTICIPATION IN CONFERENCES, COURSES, TRAININGS

- ❖ 2007, International Education Centre MSU, named after M.V. Lomonosov. «Important problems of teaching Russian as a foreign language»

LIST OF SCIENTIFIC PUBLICATIONS

Articles

- ❖ 2009, Certain principles of teaching speaking and listening skills to foreign students / “Language and Literature”, N1(67), p. 223-225.
- ❖ 2010, Certain principles of teaching Russian language skills to foreign students / “Language and Literature”, N1(72), p. 197-202.
- ❖ 2011, Certain principles of teaching reading and writing skills to foreign students / “Language and Literature”, N2(78), p. 254-259.
- ❖ 2012, Lexical work on proverbs and sayings when teaching Russian to foreign students / “Language and Literature”, N3(83), p. 346-350.
- ❖ 2013, On some challenges of learning Russian as a foreign language / “Language and Literature”, N4(88), p. 342-345.

-
- ❖ 2014, Phonetic, grammar and syntactic complexities in learning Russian as a foreign language / “Language and Literature”, N6(92), p. 282-284.
 - ❖ 2015, Linguistic aspects of learning first-conjugation verbs / “Language and Literature”, N3(95), p. 338-340.
 - ❖ 2016, Linguistic aspects of learning second-conjugation verbs / “Language and Literature”, N3(99), p. 297-300.

SCIENTIFIC-PEDAGOGICAL ACHIEVEMENTS, REWARDS, HONORARY TITLES

- ❖ 2016, Meritorious Commendment.
-

“ ” **December 2018**

Signature: /

/ Akhundova K.M.